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Protokół  posiedzenia Komisji Finansów, Obszarów Wiejskich  
i Strategii Rozwoju Powiatu 

 
 

Nr  14/2008  w dniu 27 października 2008r. 
 

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 16:00  zakończono o godz. 20:20 
 

Lp. Imię i nazwisko Podpis 

1. Sławomir Maciaszek 
- Przewodniczący Komisji Obecny 

 2. 
  Jerzy Springer Obecny 

 3. 
  Irena Wojewódzka - Kucz Nieobecna 

4. 
 Józef Sulikowski Obecny 

5. Andrzej Zając Obecny 

6. Andrzej Wieczorek Obecny 

7. Ewertowski Wiesław Obecny 

8. Grzegorz Owczarzak Obecny 

9. Jerzy Piasecki Obecny 

10. Andrzej Bielecki Obecny 

 
 
Nieobecni członkowie Komisji: 

1.  Irena Wojewódzka - Kucz 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
 

1. Stanisław Wilczyński – Burmistrz Miasta Wągrowca, 
2. Grzegorz Kamiński – Zastępca Burmistrza Miasta Wągrowca, 
3. Danuta Królczyk – Skarbnik Powiatu, 
4. Radosław Kubisz – Kierownik Wydziału Europejskiego i Rozwoju SP w Wągrowcu, 
5. Edyta Owczarzak – Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wągrowcu, 
6. Michał Piechocki – Starosta Wągrowiecki. 
 

1.     PORZĄDEK POSIEDZENIA KOMISJI: 
 
1.1. Powitanie, stwierdzenie quorum, przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia 

Komisji, informacja o wykonaniu przez Zarząd wcześniej zgłoszonych przez Komisję 
wniosków.       

1.2. Analiza materiałów na sesję. 
1.3. Zakończenie posiedzenia – podjęcie opinii i wniosków. 
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2. OCENA SPOSOBU ZAŁATWIENIA WNIESIONYCH PRZEZ   
       KOMISJĘ ZAPYTAŃ, OPINII, STANOWISK I WNIOSKÓW. 

 
Nie odnotowano.   

  
3.    SPRAWOZDANIE Z PRZEBIEGU DYSKUSJI. 
  

1. Powitanie, stwierdzenie quorum, przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia 
Komisji, informacja o wykonaniu przez Zarząd wcześniej zgłoszonych przez Komisję 
wniosków.       

 
Posiedzenie Komisji rozpoczęło się o godz. 16:00. Obrady prowadził i protokołował, pod nieobecność 
sekretarza Komisji Ireny Wojewódzkiej – Kucz,  przewodniczący Komisji - Sławomir Maciaszek. 
Podczas posiedzenia obecnych było 9 członków Komisji Finansów, Obszarów Wiejskich i Strategii 
Rozwoju Powiatu  oraz 6 gości zaproszonych na Komisję /lista obecności stanowi załącznik nr 1  
do protokołu/. Po powitaniu zgromadzonych, stwierdzeniu quorum, poddaniu pod głosowanie protokołu  
z poprzedniego posiedzenia Komisji (protokół przyjęty - 6 głosów za/ 1 głos wstrzymujący)  i odczytaniu 
odpowiedzi Zarządu na 2 wnioski wypracowane przez Komisję na poprzednich posiedzeniach, 
Przewodniczący Komisji  oddał głos gościom w celu realizacji tematyki posiedzenia.  
 

2. Analiza materiałów na sesję.      
 

a) Uchwała RPW w sprawie w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie przez Powiat 
Wągrowiecki pomocy finansowej Gminie Miejskiej Wągrowiec na realizację zadania  
– prezentacja biznesplanu budowy aquaparku w Wągrowcu.  
Temat omówił: Stanisław Wilczyński  /Burmistrz Miasta Wągrowca/ i Grzegorz Kamiński /Zastępca Burmistrza/.   
 

Zastępca Burmistrza miasta Wągrowca G.Kamiński omówił przy  pomocy  prezentacji multimedialnej 
biznesplan projektowanej inwestycji budowy aquaparku w Wągrowcu (materiały informacyjne  
– prezentacja stanowi załącznik do protokołu nr 2). Przedstawił on założenia ogólne inwestycji, 
kalkulacje rocznego działania, wariantowość montażu finansowego oraz  wnioski wynikające z analizy 
finansowej.  
 
W trakcie omawiania materiału na sale posiedzeń przybywają radni: Jerzy Springer (godz. 16:20)  
oraz Andrzej Wieczorek (godz. 16:25) 
 
Słowo uzupełnienia do przedstawionego multimedialnie materiału wygłosił Burmistrz S.Wilczyński.   
Wstępny projekt (I wariant)  zakładał budżet około 30 – milionowy PLN.  5 milionów PLN miało 
pochodzić od samorządów – gminnych (2 miliony PLN) i  powiatowego (3 miliony PLN). Jednak jak się 
okazało gminy oferują pomoc rzędu 300- 400 tysięcy PLN i jeśli rzeczywiście taką sumaryczną kwotą 
wesprą tę inwestycję to będzie dobrze – twierdzi S.Wilczyński. W związku z tym kwota ta nie była 
ujmowana na tę chwilę w biznesplanie. Burmistrz powiedział, że postanowiono przeanalizować jeszcze 
raz ofertę atrakcji projektowanego aquaparku i dostosować je do  realnych możliwości finansowych. 
Efektem tego jest II wariant finansowy, który zakłada koszt zamknięcia inwestycji na poziomie 23 
milionów PLN (14 milionów PLN – środki zebrane przez miasto  Wągrowiec, 3 miliony PLN - Powiat 
Wągrowiecki,  6 milionów PLN – kredyt powołanej spółki). W celu osiągnięcia takiego wyniku 
finansowego, zweryfikowano koncepcję i program, dzięki czemu zaoszczędzono na części suchej  
i ciągach komunikacyjnych obiektu.  Starano się zachować zakładany pierwotnie program atrakcji 
wodnych i układ zewnętrzny bryły budynku, ażeby obiekt nie stracił zbytnio na swojej atrakcyjności 
mogącej przyciągnąć potencjalnych klientów.  
Burmistrz wskazywał na fakt, iż wraz z pracownikami dokonał analizy funkcjonujących już 
w Województwie Wielkopolskim obiektów tego typu, a także  będących właśnie w fazie budowy. 
Podawał za przykład tego ostatniego typu obiektów - miasto Piłę, która jest w trakcie realizacji  
– budowy kompleksu sportowego (boiska, park wodny). Przetarg wykazał, że różnica pomiędzy 
skrajnymi  ofertami sięgała  nawet  ponad 10 milionów PLN (28 – 40 milionów PLN).  Część wodna 
tego pilskiego kompleksu  kosztować będzie  około 23 – 25 milionów PLN. Kompleks ten  jest 
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budowany  na zasadzie: zaprojektuj – wybuduj. Dzięki takiemu rozwiązaniu może zostać 
zaoszczędzony  nawet  1 milion PLN.  
Burmistrz Wilczyński wskazuje jako newralgiczny punkt  wągrowieckiej inwestycji przebieg procedury 
przetargowej i ewentualne  odwołania, które mogą utrudniać realizacja zadania. Trzeba to wziąć pod 
uwagę przy harmonogramie czasowym realizacji zadania. Przykładem trudności jest realizacji 
podobnego projektu w Suchym Lesie. Radny J.Springer zapyta ł o udział w montażu finansowym spółki 
miejskiej MPGiK. Burmistrz Wilczyński poinformował zgromadzonych, że spółka miejska MPGiK,  
w której miasto ma swój wkład, będzie miało swoje udziały w tej inwestycji, będzie dostawcą głównego 
medium – wody  i wniesie do zadania 1 milion PLN ( 0,5mln  w 2009r i 0,5mln w 2010r.). Udział MPGiK 
w spółce jest zgodny z prawem i są w Wielkopolsce podobne przykłady tego typu udziałów w 
podobnych przedsięwzięciach. S.Wilczyński zwrócił uwagę, że samorząd miejski w celu realizacji 
zadania, dokonał analizy swoich planów inwestycyjnych. Miasto chce zabezpieczyć w swoim 
przyszłorocznym  budżecie 600.000PLN na poręczenie kredytu, który nowo powstała spółka zaciągnie 
na kontynuowanie realizacji zadania. Radny J.Piasecki zadał pytanie:  czy realizacje podobnych 
przedsięwzięć w Pile i w Suchym Lesie  wspierają tamtejsze samorządy powiatowe i czy istnieje 
możliwość modułowej realizacji naszej inwestycji. Burmistrz S.Wilczyński wskazał, że  Suchy Las 
realizuje inwestycje sam, bowiem jest najbogatsza gminą w Polsce. Podobnie czyni samorząd Piły, 
jednak wspiera się dodatkowo kredytem na swoje przedsięwzięcie.  Ze względu na położenie  
i konieczność realizacji jednoczesnej budowy hotelu oraz budowy bryły aquaparku, burmistrz nie widzi 
możliwości modułowej rozbudowy inwestycji miejskiej.  Radny Grzegorz Owczarzak zapytał co się 
stało, gdyby koszt realizacji inwestycji ostatecznie był większy aniżeli przewidywane 23 miliony PLN,  
a przede wszystkim co stałoby się z ewentualną pomocą finansowa udzieloną miastu przez Powiat 
Wągrowiecki. Burmistrz Wilczyński stwierdził, że  jeśli ten koszt będzie znacznie przekraczał 23 miliony 
PLN samorząd miejski odstąpi od realizacji inwestycji, a środki Powiatu nie zostaną w ogóle 
uruchomione.  Radny Owczarzak kontynuował i zapytał czy istnieje możliwość dalszego „ścięcia” kwoty 
23 milionów jednocześnie bez znacznego ograniczenia atrakcji wodnych projektowanego aquaparku. 
Burmistrz odpowiedział, że można zmniejszyć jeszcze kwotę realizacji zadania jednak pociągnie to za 
sobą już konkretne ograniczenia  w planowanej części rekreacyjnej. Grzegorz Owczarzak zapewnił, że 
kibicuje temu projektowi  jednak zastanawia się co do możliwości zaciągnięcia krótkoterminowego 
kredytu obrotowego, który spłacony byłby przez spółkę po odzyskaniu podatku VAT. Gdyby takie 
rozwiązanie byłoby możliwe, pomoc finansowa powiatu byłaby nie potrzebna. Grzegorz Kamiński  
– zastępca burmistrza Wągrowca – tłumaczył zebranym, że takie rozwiązanie nie jest możliwe. Radny 
J.Sulikowski ciągnął dalej myśl  radnego Owczarzaka i stwierdził, że miasto mogłoby przejąć od 
powiatu ulice Rygielską i Bartodziejską a po odzyskaniu zwrotu podatku VAT z inwestycji budowy 
aquaparku – te ulice  wyremontować. Samorząd powiatowy miałby wówczas nieco lżej. Burmistrz 
odpowiadając zaznaczył, że zwrot tego podatku VAT nastąpi do spółki a nie do miasta. Radny 
Sulikowski ponownie zabrał głos i zapytał  czy udział wągrowieckiej spółki MPGiK w inwestycji budowy 
aquaparku nie poniesie za sobą wzrostu kosztów wody dla  mieszkańców. Wiceburmistrz Kamiński 
wskazał, że nie będzie żadnej podwyżki cen wody z tego powodu. Wkład „spółki wodociągowej”  będzie 
pochodził z odpisu amortyzacyjnego. J.Sulikowski nie chcąc wierzyć w zapewnienia G.Kamińskiego 
nadal wskazywał, że według niego znajdzie się to w cenie wody. Ten temat zakończył S.Wilczyński, 
oznajmiając, że wsparcie spółki MPGiK nie odbędzie się kosztem mieszkańców. Spółka ta 
wypracowuje zyski i część z nich będzie wsparciem inwestycji.  
W dalszej części dyskusji nad projektem realizacji inwestycji budowy w Wągrowcu aquaparku. 
G.Owczarzak analizował zyski z biletów wejściowych i według niego zyski z wejściówek będą mniejsze 
niż zakładane w biznesplanie. G.Kamiński wytłumaczył radnemu metodologię przyjętą przy obliczeniu 
statystycznej liczby osób korzystających z aquaparku w ciągu roku i uśrednionej cenie biletu przyjętej  
w analizie – biznesplanie.  Na zakończenie Burmistrz S.Wilczyński wskazał, że biznesplan 
wągrowieckiego aquaparku został oparty o doświadczenia i rzeczywiste koszty, które ponosiły inne już 
działające tego typu budowle  w innych wielkopolskich powiatach. S.Wilczyński, że najlepszym 
odpowiednikiem do porównań jest inwestycja z Krotoszyna, który to jest porównywalnym miastem do 
Wągrowca o podobnej specyfice.  
 
O 17:10 Przewodniczący Komisji zarządza przerwę, w trakcie, której S.Wilczyński oraz G.Kamiński 
opuszczają sale posiedzeń Komisji.  
 
O 17:25 obrady zostają wznowione. Na sale obrad przybywa Skarbnik Powiatu - Danuta Królczyk,  
a po chwili także Starosta Wągrowiecki Michał Piechocki.  

 



 4 

b) Uchwała RPW  w sprawie zmiany uchwały nr XVII/76/2004 RPW z dnia 30 marca 2004 roku 
w sprawie ustalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Powiatu Wągrowieckiego na lata 
2004 –2009. 
Temat omówił: Radosław Kubisz /Kierownik Wydziału Europejskiego i Rozwoju SP w Wągrowcu/.   

 
Powiat Wągrowiecki wyraził wolę udziału w ogólnopolskim programie budowy boisk sportowych ORLIK 
2012. W związku z zakwalifikowaniem Powiatu Wągrowieckiego do tego programu na rok 2009r. 
pojawiła się konieczność przygotowania dokumentacji oraz stosownych pozwoleń do 15 grudnia br.,  
a także zabezpieczenia  środków finansowych na realizację zadania w 2009r. oraz wprowadzenia go 
do Wieloletniego Planu Inwestycyjnego. Kierownik Wydziału poinformował zgromadzonych  
o charakterystyce obiektów, które  mogą powstawać w ramach tego programu i wskazał na 
proponowaną lokalizację – teren przy ZSP Gołańcz.   Radny J.Springer poinformował zgromadzonych, 
że w sprawie tej uchwały Komisji Bezpieczeństwa RPW przyjęła wniosek do Zarządu, w którym 
wskazuje na rozważenie innej lokalizacji do realizacji powyższego programu. Starosta M.Piechocki 
przedstawił możliwe do rozważenia warianty lokalizacji boisk. Wskazywał teren przy Młodzieżowym 
Ośrodku Wychowawczym  w Antoniewie, jednak poddawał wątpliwość liczbę dzieci z zewnątrz ośrodka 
korzystających w tej lokalizacji z boiska. Przy I Liceum Ogólnokształcącym czy ZSP nr 2 w Wągrowcu 
potrzebny jest teren pod budowę ewentualnej sali – hali sportowej, a budowany zestaw dwóch boisk 
zabierze nam teren pod taką inwestycję. Rozważano jeszcze lokalizacje przy ZSP nr 1 w Wągrowcu  
oraz ZSP w Gołańczy. Przy ZSP nr1 mamy kilka powiatowych jednostek ( ZSP nr 1 / WPO-W/ SOSW / 
Bursa szkolna), jednak nie wiadomo jak będzie  przebiegała droga planowana przez gminę miejską 
Wągrowiec. Miasto pracuje właśnie nad zagospodarowaniem przestrzennym tego terenu.  
Prawdopodobnie, dodatkowo trzeba by było dokonać prac rozbiórkowych przy starych, przyszkolnych 
obiektach warsztatowych co wygeneruje dodatkowe koszty. Najlepsza lokalizacja jest przy ZSP w 
Gołańczy. Jednak tam sytuacja jest nieco złożona, gdyż samorząd miejsko – gminny Gołańczy oraz 
miejscowy klub sportowy chcą już wybudować boiska na swoim terenie. Dlatego nieuzasadnione 
byłoby tworzenie kolejnego 3 boiska w tej samej miejscowości. Według Starosty należy rozważyć, czy  
nie lepiej dodać środki i wybudować sale – hale sportową dla potrzebujących jednostek i z których 
można korzystać przez cały rok, a nie tylko przez parę miesięcy w roku. Radny J.Sulikowski zapytany 
przez Przewodniczącego Komisji jak ustosunkowała się reprezentowana przez niego Komisja 
Bezpieczeństwa RPW, odpowiedział że członkowie Komisji formułując wniosek wzięli pod uwagę 
konieczność lepszej lokalizacji ORLIKA, np.: na terenie przylegającym do ZSP nr 1 w  Wągrowcu. 
Radny wskazuje, że  mamy tam swoje jednostki i na pewno te boiska byłyby wykorzystane. Starosta 
Piechocki przypomniał jednak, że te boiska muszą być udostępniane dla osób z zewnątrz. Starosta 
widzi w tym kłopot,  bo  nasili się penetracja obcych osób wewnątrz kompleksu budynków ulokowanych 
tam jednostek, wspomnianych wcześniej przez J.Sulikowskiego. Radny J.Piasecki zwracał uwagę 
M.Piechockiemu, że  Zarząd Powiatu nie wskazując rozwiązania problemu lokalizacji, który zaistniał, 
zrzuca konieczność dokonania wyboru przez Radę Powiatu. J.Sulikowski po wsłuchaniu się w 
dyskusję, zwrócił uwagę na konieczność odpowiedzi na pytanie: czy w ogóle realizować ten projekt w 
2009 roku. Jednostki powiatowe mają stare boiska przyszkolne – asfaltowe, które powinniśmy 
doprowadzić do takiego stanu użytkowego, aby były one bezpieczne dla użytkujących i one w pełni 
wystarczą. Ponadto, tam gdzie trzeba należałoby rozważyć budowę obiektów zadaszonych  
– całorocznych. Radny Andrzej  Bielecki – na pytanie J.Piaseckiego o stanowisko zarządu  
- poinformował, że Zarząd nie zajął jednoznacznego stanowiska w tej kwestii.   
 
O godzinie 17:35 salę posiedzeń opuszcza R. Kubisz.  
            

c) Uchwała RPW  w sprawie zmiany uchwały nr XV/91/2007 RPW z dnia 21 grudnia 2007  
w sprawie określenia wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 2007. 
 Temat omówiła: Danuta Królczyk /Skarbnik Powiatu Wągrowieckiego/ 
 

Skarbniczka Powiatu przedstawiła  genezę przedłożenia projektu uchwały. Powodem tego jest prośba  
firmy realizującej zadanie „Przebudowa ulicy Średniej w Wągrowcu” o  przesunięcie  terminu 
zakończenia robót z 30.10.2008r. na 15.12.2008r. Ma to związek z trwającymi jednocześnie robotami 
związanymi z wykonaniem oświetlenia oraz przebudową linii energetycznej na odcinku ul. Jeżyka 
 – ul. Kościuszki, które to powodują wstrzymanie robót drogowych związanych z przebudowa tej drogi. 
J.Piasecki zapytał o to czy w związku z przesunięciem terminu zakończenia robót, nie wzrosną  koszty 
robót. M.Piechocki odpowiedział, że nie ma wzrostu kosztów i nie powinny one w ogóle wystąpić.            
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d) Uchwała RPW  w sprawie zmiany uchwały nr XXI/132/2008 Rady Powiatu Wągrowieckiego 
z dnia 25 czerwca 2008 roku w sprawie zaciągnięcia długoterminowych: pożyczki, kredytu. 
 Temat omówiła: Danuta Królczyk /Skarbnik Powiatu Wągrowieckiego/ 

 
          Uzasadnieniem projektu uchwały, jest zmniejszenie planowanej pożyczki, kredytu: na renowację 
budynku ZSP nr 2 w Wągrowcu o kwotę 600.000PLN oraz na przebudowę 8,7km drogi Wapno  
– Damasławek o kwotę 2.400.000PLN. W pierwszym przypadku, w wyniku procedury przetargowej na 
wykonanie zadania uzyskano niższą kwotę niż planowano. Natomiast w drugim przypadku, gdzie 
zadanie realizowane jest przy współfinansowaniu środków UE, zadanie będzie realizowane wówczas,  
gdy zapisy krajowe dotyczące ochrony środowiska będą zgodne z prawodawstwem unijnym.  
Powyższe zmiany powodują konieczność zmniejszenia planowanego wcześniej kredytu o kwotę łączną 
3.000.000PLN, do kwoty 2.423.160PLN. 
 

e) Uchwała RPW w sprawie w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie przez Powiat 
Wągrowiecki pomocy finansowej Gminie Miejskiej Wągrowiec na realizację zadania.  
Temat omówiła: Danuta Królczyk /Skarbnik Powiatu Wągrowieckiego/ 

 
W związku z projektem realizacji zadania budowy aquaparku przez gminę miejską Wągrowiec, która 
zwróciła się z prośbą o wsparcie tej inwestycji przez Powiat Wągrowiecki, proponowany jest projekt 
uchwały, w którym – jak przedstawił Skarbnik Powiatu – pada propozycja dofinansowania przez powiat 
kwotą 3 milionów PLN  (w 2009r. – 2 miliony PLN / w 2010r. – 1 milion PLN). D.Królczyk wspomniała 
także, że jest to inwestycja wieloletnia, realizowana przy wsparciu innych jednostek samorządu 
terytorialnego.    
Dyskusję na ten temat  rozpoczął radny J.Sulikowski, który zapytał o pochodzenie kwoty 3 milionów  
w budżecie powiatowym. Skarbnik Powiatu i Starosta Wągrowiecki obecni na posiedzeniu tłumaczyli, 
że cześć tej kwoty (1,5 miliona PLN) będzie pochodziło ze sprzedaży gruntu pod hotel będący 
elementem całej budowli - bryły aquaparku, natomiast resztę stanowić będą środki własne (1,5 miliona 
PLN). G.Owczarzak ponowił swoje pytanie, które zadał na początku posiedzenia, podczas 
wcześniejszej prezentacji biznesplanu. Dotyczyło ono zwrotu podatku VAT i możliwości zaciągnięcia 
przez samorząd miejski krótkoterminowego kredytu obrotowego, który mógłby zostać spłacony po 
odzyskaniu 4miliniów ze zwrotu  podatku VAT.  D.Królczyk nie widzi takiej możliwości. Starosta 
wspomniał, że powiatowe  środki będące wkładem pomocowym, będą przekazane w formie dotacji 
gminie miejskiej jako pomoc pomiędzy jednostkami samorządu terytorialnego, zgodnie z aktualnym 
prawem.  
Radny J.Piasecki zapytał: czy w związku z tą pomocą będą rozmowy o przekazywaniu samorządowi 
miejskiemu kolejnych dróg powiatowych w Wągrowcu  np.: ul. Bartodziejskiej. Starosta w odpowiedzi 
zadał pytanie, czy należy taką sytuację wykorzystywać i dokładać na barki samorządowi miejskiemu 
dodatkowy ciężar inwestycyjny.   
Radny Andrzej Zając wyrażał swoją wątpliwość co do udzielenia pomocy finansowej, na realizację 
niedochodowego projektu budowy aquaparku, który w latach następnych może generować dalsze 
dopłaty miasta do swego działania. A.Zając zapytał: czy z punktu widzenia prawa jest to dozwolone 
przekazanie takiej pomocy. Skarbnik Powiatu odpowiedziała, że jest to zgodne z obowiązującym 
prawem, a dotacja przekazana jest do jednostki samorządowej, a miasto wraz ze swoimi środkami 
wprowadza to dalej - do spółki realizującej i prowadzącej aquapark.         
 

f) Uchwała RPW w sprawie zmiany uchwały nr XV/93/2007 Rady Powiatu Wągrowieckiego  
z dnia 21 grudnia 2007 roku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Wągrowieckiego na 
2008 rok.  Temat omówiła: Danuta Królczyk /Skarbnik Powiatu W ągrowieckiego/ 
 

D.Królczyk omówiła szczegółowo propozycje zmian do budżetu powiatu na 2008r. (poszczególne 
zmiany zawarte są w projekcie uchwały – ze względu na obszerność nie zostały one opisane  
w niniejszym protokole) wraz  z propozycją autopoprawki Zarządu.  Po omówieniu uzasadnienia 
projektu uchwały, Skarbnik Powiatu poinformowała zgromadzonych, że załącznik inwestycyjny został  
dostosowany do realiów roku 2009. Realizacja niektórych zadań została przesunięta w czasie na lata 
następne. Radny Sulikowski zapytał czy po przyjęciu teraz tych zmian, będzie można korygować 
załącznik inwestycyjny przy pracach nad budżetem 2009r. Skarbnik D.Królczyk potwierdziła, że jak 
najbardziej możliwe będą zmiany przy tych pracach. J.Piasecki zapytał, co się stanie gdyby Rada nie 
przyjęła tych zmian. Skarbnik odpowiedziała, że Regionalna Izba Obrachunkowa zwróciłaby to do 
poprawki. Tłumaczyła, że załącznik jest wieloletni i że zadania planowane na 2009 przesuwane są na 
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2010r. Starosta stwierdził, że załącznik ten jest dostosowywany do realiów, żeby powkładać do niego 
tylko te zadania na które nas stać. Zadań było ujętych więcej, z tego powodu aby w razie możliwości 
można było „wstrzelić się” z aplikowaniem o środki unijne. Radni Sulikowski i Piasecki wskazywali  
w dyskusji, że lepiej byłoby pracować nad tym w czasie przygotowywania budżetu na 2009 rok.       
J.Sulikowski zauważył 7- tysięczny wzrost liczby pojazdów samochodowych zarejestrowanych przez 
Wydział Komunikacji i zapytał: czy został przekroczony w tej sferze plan dochodów w budżecie. 
Starosta odpowiedział, że to trudno określić i kierownik Wydziału Komunikacji nie przewidywał tak 
dużego wzrostu. Rośnie wewnątrzkrajowy obrót samochodów i z tego powodu nie ma już takich 
zysków, jakie mogłyby być osiągnięte przy rejestrowaniu  przywożonych pojazdów do kraju z zagranicy.  
Radny kontynuował i zadał pytanie Skarbnikowi - jaki kredyt planowany jest  do zaciągnięcia w 2009 
roku. D.Królczyk odpowiedziała, że około 6,5milinona PLN. Starosta rozszerzając odpowiedź 
Skarbnika, powiedział że w 2009 roku do spłaty jest 3.127.000PLN rat kredytu i 704.000PLN odsetek 
od kredytów.  Radny G.Owczarzak wyszacował, że prawdopodobnie prawie 1 milion PLN 
przeznaczymy na odsetki i obsługę długu. Starosta odpowiadając radnemu, stwierdził że lepiej dla 
powiatu jest jednak zrobić zadanie z kredytu i spłacać, aniżeli zbierać środki przez lata i wykonać po 
długim oczekiwaniu i nie wiadomo jeszcze za jaką cenę.  
 
O godzinie 18:50 przewodniczący Komisji zarządził 10 – minutową przerwę w obradach. W jej trakcie  
obrady opuściła D.Królczyk. 
 
Po wznowieniu posiedzenia, przewodzący obradom  S.Maciaszek oddał głos Kierownikowi PCPR  
w Wągrowcu – Edycie Owczarzak. 
 

g) Uchwała RPW w sprawie zmiany zatwierdzenia przez Powiat Wągrowiecki projektu  
w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, Priorytet VII: „Promocja integracji 
społecznej”, Działanie 7.1: „Rozwój i upowszechnienie aktywnej integracji”, Poddziałanie 
7.1.2: „Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji przez powiatowe centra pomocy 
rodzinie”, pod nazwą: „Rozwój i upowszechnianie form aktywnej integracji wśród osób 
niepełnosprawnych i pomoc w usamodzielnieniu się osób opuszczających rodziny 
zastępcze”. 
Temat omówiła: Edyta Owczarzak  /Kierownik PCPR w Wągrowcu/ 
 

PCPR w Wągrowcu złożył wniosek aplikacyjny do WUP Poznań na realizacje projektu systemowego. 
Uzyskał  on pozytywną ocenę: formalną i merytoryczną i w efekcie otrzymał dofinansowanie na 
realizacje przedsięwzięcia (dofinansowanie EFS - 85% wartości projektu czyli:  185.216,67PLN). 
Wsparcie skierowane jest do osób niepełnosprawnych z Warsztatów Terapii Zajęciowej oraz osób 
opuszczających rodziny zastępcze z przeznaczeniem na usamodzielnienie.        
Radny Sulikowski zwracał uwagę na pomoc niepełnosprawnym z Warsztatów Terapii Zajęciowej i pytał 
o rodzaj tego wsparcia.  Kierownik PCPR informował, że w ramach projektu wsparcie to opiera się na 
integracji niepełnosprawnych ze środowiskiem.  Radni interesowali się usamodzielnianiem 
wychowanków rodzin zastępczych.  

 
h) Uchwała RPW w sprawie zmiany uchwały nr XVIII/102/2008 Rady Powiatu Wągrowieckiego  

z dnia 31 marca 2008 roku w sprawie określania rodzaju zadań i wysokości środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych na te 
zadania w 2008 roku. 
Temat omówiła: Edyta Owczarzak  /Kierownik PCPR w Wągrowcu/ 

 
W związku z otrzymaniem w dniu 30 września br. informacji o dodatkowych środkach PFRON 
przyznanych Powiatowi Wągrowieckiemu na realizację zadań ustawowych w wysokości 179.989,00 
PLN., po dokonaniu analizy potrzeb zgłaszanych przez niepełnosprawnych, zaproponowany został 
podział dodatkowych środków ujęty w projekcie uchwały. PCPR po zaciągnięciu opinii członków  Rady 
Społecznej,  proponuje  przeznaczyć te środki  na:  

• zwiększenie kwoty na dofinansowanie   do likwidacji barier w komunikowaniu się  
(+ 23.400 PLN) i technicznych na wnioski indywidualne osób niepełnosprawnych 
(93.345 PLN),  

• zwiększenie kwoty przeznaczonej na dofinansowanie do uczestnictwa 
niepełnosprawnych w turnusach rehabilitacyjnych (+ 30.000 PLN), 
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• zwiększenie kwoty przeznaczonej do działalności warsztatów terapii zajęciowej (+33.244 
PLN).        

 
Po przekazaniu informacji związanych z projektami uchwał E.Owczarzak opuszcza obrady o godz. 
19:20.  
 

3. Zakończenie posiedzenia – podjęcie opinii i wniosków 
 
Przed zakończeniem posiedzenia radni – członkowie  Komisji dokonali zaopiniowania materiałów 
będących przedmiotem sesji Rady Powiatu.   
 

• Uchwała RPW w sprawie zmiany uchwały nr XVIII/102/2008 Rady Powiatu Wągrowieckiego  
z dnia 31 marca 2008 roku w sprawie określania rodzaju zadań i wysokości środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych na te zadania 
w 2008 roku. 
Opinia Komisji – jednogłośnie pozytywna  
(9 - za / 0 - przeciwnych / 0 - wstrzymujących się); 

 
• Uchwała RPW w sprawie zmiany zatwierdzenia przez Powiat Wągrowiecki projektu w ramach 

Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, Priorytet VII: „Promocja integracji społecznej”, 
Działanie 7.1: „Rozwój i upowszechnienie aktywnej integracji”, Poddziałanie 7.1.2: „Rozwój  
i upowszechnianie aktywnej integracji przez powiatowe centra pomocy rodzinie”, pod nazwą: 
„Rozwój i upowszechnianie form aktywnej integracji wśród osób niepełnosprawnych i pomoc  
w usamodzielnieniu się osób opuszczających rodziny zastępcze”. 
Opinia Komisji – jednogłośnie pozytywna  
(9 - za / 0 - przeciwnych / 0 - wstrzymujących się); 

 
• Uchwała RPW  w sprawie zmiany uchwały nr XXI/132/2008 Rady Powiatu Wągrowieckiego  

z dnia 25 czerwca 2008 roku w sprawie zaciągnięcia długoterminowych: pożyczki, kredytu. 
Opinia Komisji – jednogłośnie pozytywna  
(9 - za / 0 - przeciwnych / 0 - wstrzymujących się); 

 
• Uchwała RPW  w sprawie zmiany uchwały nr XV/91/2007 RPW z dnia 21 grudnia 2007  

w sprawie określenia wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 2007. 
Opinia Komisji – jednogłośnie pozytywna  
(9 - za / 0 - przeciwnych / 0 - wstrzymujących się); 

 
• Uchwała RPW  w sprawie zmiany uchwały nr XVII/76/2004 RPW z dnia 30 marca 2004 roku  

w sprawie ustalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Powiatu Wągrowieckiego na lata 2004 
–2009. 
Opinia Komisji – negatywna   
(0 - za / 4 - przeciwnych / 5 - wstrzymujących się); 
 
W związku z negatywną opinią projektu uchwały przedstawionej przez Zarząd Powiatu oraz 
wątpliwościami co do zasadności realizacji projektu ORLIK 2012 w Powiecie Wągrowieckim w 
2009 roku, radni wypracowali wniosek do Zarządu  o rozważenie celowości realizacji 
projektu ORLIK 2012 w Powiecie Wągrowieckim w 2009 roku  
(6 - za / 0 - przeciwnych / 3 - wstrzymujących się); 

 
 

• Uchwała RPW w sprawie zmiany uchwały nr XV/93/2007 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia 
21 grudnia 2007 roku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Wągrowieckiego na 2008 rok. 
 
Wobec zastrzeżeń co do treści projektu uchwały dotyczącej zmian do budżetu powiatu na 2008 
rok, radni przyjęli wniosek do Zarządu o rozłączne głosowanie zmian do budżetu   
wraz z autopoprawką i katalogu zadań określonych jako limity wydatków na 2009 rok 
ujętych w załączniku inwestycyjnym  
(5 - za / 4 - przeciwnych / 0 - wstrzymujących się)  

 



 8 

 
Opinia komisji dotycząca samych tylko propozycji zmian do budżetu i autopoprawki  
bez  wspomnianego powyżej załącznika inwestycyjnego w tejże uchwale, była pozytywna  
(5 - za / 3 - przeciwnych / 1 - wstrzymujący się); 

 
• Uchwała RPW w wyrażenia zgody na udzielenie przez Powiat Wągrowiecki pomocy finansowej 

Gminie Miejskiej Wągrowiec na realizację zadania.  
 
W dyskusji nad tym tematem radny J.Sulikowski przypomniał zgromadzonym, że Komisja 
Bezpieczeństwa RPW wypracowała wniosek do Zarządu Powiatu mówiący o konieczności 
przesunięcia decyzji udzielenia pomocy gminie miejskiej Wągrowiec do momentu przyjmowania 
budżetu powiatu na 2009 rok. Głos ten podtrzymywali również w dyskusji radni  J.Piasecki  
i J.Springer.  

 
Radni podczas opiniowania projektu uchwały dotyczącej udzielenia pomocy finansowej 
gminie miejskiej Wągrowiec, odnieśli się do niej negatywnie  
 (4 - za / 5 - przeciwnych / 0 - wstrzymujących się) 
i tym samym wnoszą do Zarządu o rozpatrywanie tego projektu uchwały jako pakiet 
łącznie z budżetem na 2009r.  
(5 - za / 3 - przeciwnych / 1 – wstrzymujący się). 
 
Przed zakończeniem obrad radny Wiesław Ewertowski ogłosił, że trwa  zbiórka pieniędzy na  
sztandar Szkoły Podstawowej w Siennie.  Chętni chcący wesprzeć ten cel, proszeni są  
o przekazywanie datków  do 29.10.2008r.  
Przewodniczący Komisji zakończył  obrady Komisji o godzinie 20:20.  

 
4.     ZAPYTANIA, OPINIE, STANOWISKA I WNIOSKI. 
 

4.1  Zapytania  
Odnotowano w sprawozdaniu z przebiegu dyskusji.   

4.2  Opinie 
Opinie dotyczące projektów uchwał odnotowano w sprawozdaniu z przebiegu dyskusji.   

      4.3  Stanowiska 
Nie odnotowano.  

4.4 Wnioski   
 

1. Wniosek do Zarządu  o rozważenie celowości realizacji projektu ORLIK 2012  
w Powiecie Wągrowieckim w 2009 roku.  
(6 - za / 0 - przeciwnych / 3 - wstrzymujących się); 

2.   Wniosek do Zarządu o rozłączne głosowanie: zmian do budżetu  wraz z autopoprawką  
i katalogu zadań określonych jako limity wydatków na 2009 rok ujętych w załączniku 
inwestycyjnym.  
(5 - za / 4 - przeciwnych / 0 - wstrzymujących się);  

3. Wniosek do Zarządu Powiatu o rozpatrywanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na udzielenie przez Powiat Wągrowiecki pomocy finansowej Gminie Miejskiej 
Wągrowiec na realizację zadania jako pakiet łącznie  z budżetem na 2009r.  
(5 - za / 3 - przeciwnych / 1 – wstrzymujący się). 

 
 
 

Przewodniczył i protokołował: 
 
 

_____________________ 

/Sławomir Maciaszek/ 
 

 


